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Rada Miejska w Niemczy 
Radni - Sesja  

Protokół nr BR.0002.4.2023 

LX Sesja w dniu 28 kwietnia 2023 roku. 
Obrady rozpoczęto 28 kwietnia 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 18:15 tego samego 
dnia. 
1. Otwarcie LX sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy poinformował obecnych, że posiedzenie sesji jest 
nagrywane i będzie publikowane z transkrypcją w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 
Miasta i Gminy Niemcza, otworzył LX/23 sesję Rady Miejskiej w Niemczy i zarządził 
sprawdzenie obecności w aplikacji eSesja.  
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 
Wyniki imienne: 
OBECNY (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz 
Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził kworum i prawomocność 
obrad sesji nr LX/23.  
W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu.  
W sesji brali również udział: Wicemarszałek Województwa Dolnośląskiego Grzegorz Macko, 
Dyrektor Departamentu Gospodarki Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Dolnośląskiego Artur Kowalik, Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza Jarosław Węgłowski, 
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa, Sekretarz Gminy Karolina Bieńko, Skarbnik Gminy Marta 
Żłobicka -Wnuk, Adwokat Tomasz Stefański. 
 
Radny Stanisław Tadeusz Pelc zabierając głos poprosił Przewodniczącego Rady o 
zdyscyplinowanie radnych, żeby nie spóźniali się na obrady sesji.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad 
Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad został określony zawiadomieniem  
z dnia 17 kwietnia 2023 roku. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko w imieniu Burmistrza 
Miasta i Gminy Niemcza wniosła o wprowadzenie do punktu 9 porządku obrad sesji, czterech 
projektów uchwał, które były omawiane i zaopiniowane podczas wspólnego posiedzenia 
komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku.  
Radna Alicja Borodajko Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 
w Niemczy złożyła wniosek o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad projektu uchwały o 
w sprawie rozpatrzenia skargi na naruszenie w Polsce porządku prawnego poprzez działanie 
Bogumiły Mikulskiej - Płanety jako funkcjonariusza publicznego, Sołtysa Przerzeczyna-
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Zdroju. 
Przewodniczący obrad zarządził kolejne głosowania nad wprowadzeniem projektów uchwał 
do porządku obrad. 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad ppkt "e" t. j. projektu uchwały o zmianie 
uchwały Nr XX/116/08 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie przystąpienia do 
Stowarzyszenia "ŚLĘŻANIE - Lokalna Grupa Działania" w Sobótce (Projekt nr 31/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz 
Wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad ppkt "f" t. j. projektu uchwały o zmianie 
uchwały Nr LIV/323/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie opłaty targowej (Projekt nr 
32/2023). 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz 
Wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad ppkt "g" t. j. projektu uchwały o zmianie 
uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Niemcza na lata 
2023-2036 (Projekt nr 33/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
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Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz 
Wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad ppkt "h" t. j. projektu uchwały w sprawie 
dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok (Projekt nr 34/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Miłosz Marek Wrzesiński, Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNI (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz 
Wniosek Burmistrza o zmianę porządku obrad został przyjęty. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
o wprowadzenie w punkcie 9 porządku obrad ppkt "i" t. j. projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na naruszenie w Polsce porządku prawnego poprzez działanie Bogumiły 
Mikulskiej - Płanety jako funkcjonariusza publicznego, Sołtysa Przerzeczyna-Zdroju (Projekt 
nr 35/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Alicja Maria Borodajko , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława Ewa Kajrys , Edyta 
Marta Mielnik , Andrzej Piotr Osipowicz , Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , 
Miłosz Marek Wrzesiński , Paweł Zapotoczny  
PRZECIW (4) 
Paulina Ewa Dziedzic , Maria Krystyna Oleksiak , Kamila Anna Smęt , Mieczysław 
Stanisław Szklarski  
NIEOBECNI (2) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz 
Wniosek Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o zmianę porządku obrad 
został przyjęty. 
 
3. Wstąpienie Wicemarszałka Województwa Dolnośląskiego - Grzegorza Macko. 
Pan Wicemarszałek na wstępie podziękował za zaproszenie i możliwość wystąpienia podczas 
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obrad sesji. Jego wystąpienie było poświęcone przekazaniu informacji o nowych 
perspektywach związanych z nowymi środkami europejskimi dla Dolnego Śląska w 
najbliższych latach. Pan Wicemarszałek poinformował o tym jak wyglądał proces negocjacji i 
jakie środki będą do dyspozycji samorządów przez najbliższe lata. Zwrócił szczególną uwagę 
na fakt, że bardzo intensywne prace, parlamentarzystów, ministrów pozwoliły na to, że 
ostatecznie nasz region otrzymał możliwość rozdysponowania kwoty 2 mld 300 mln euro, w 
tym 590 mln euro będzie przeznaczone na inwestycje związane z zielonym ładem i środki w 
takiej wysokości trafią do 4 powiatów dawnego województwa wałbrzyskiego. Rząd 
Rzeczypospolitej Polskiej zapewnił już władze samorządowe województwa dolnośląskiego, 
że przekaże 1 mld zł na zabezpieczenie tzw. wkładów własnych inwestycji. Dyrektor 
Departamentu Gospodarki Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego Pan 
Artur Kowalik dokonał prezentacji zasad aplikowania w ramach konkretnych naborów 
związanych z zadaniami twardymi jak np. na modernizację i remonty budynków 
mieszkalnych będących własnością i w zarządzie wspólnot, rozwój ruchu turystycznego, 
ochrony środowiska i ekologii a także miękkie dotyczące rynku pracy, szkoleń dla 
określonych grup beneficjentów świadczących usługi społeczne. Kolejne nabory będą 
dotyczyły również aktywnej integracji środowisk zagrożonych wykluczeniem społecznym,  
kształceniem osób dorosłych dla fundacji i podmiotów społecznych, renowacji zwiększenia 
efektywności energetycznej istniejących budynków mieszkalnych i infrastruktury technicznej, 
oraz Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska to Program, który został przygotowany na lata 
2021 -2027, został już uruchomiony i pieniądze już płyną. Fundusze zewnętrzne to również 
programy związane z rozwojem cyfrowym, zasady ubiegania się o środki będą określone 
nieco później. 
Radny Andrzej Osipowicz zapytał o realizację projektu cylkostrady. Pan Marszałek 
poinformował, że rekomenduje zainteresowanym gminom podejmowanie działań 
zmierzających do opracowywania stosownej dokumentacji a ta pozwoli na aplikowanie w 
naborach europejskich o pozyskanie środków na realizację tego projektu i dokładały czasami 
jedynie 15, 10 czy nawet 5 % środków własnych. Pan Marszałek wyjaśnił, że projektowanie 
cyklostrady łączy się z zachowaniem wszelkich standardów dla dróg ogólnodostępnych i 
powtórzył, że realizacja takiego projektu łączy się z przygotowaniem właściwej dokumentacji 
i poprosił radnych o wzięcie tego warunku pod uwagę przy projektowaniu budżetu gminy. 

Radna Edyta Marta Mielnik zapytała o możliwość łączenia projektów przez różne 
instytucje, wskazała przykład gdzie pierwszym beneficjentem byłby urząd wojewódzki w 
ramach projektu rozwój kształcenie zawodowe a gmina np. jako drugi beneficjent 
zapewniałby doposażenie miejsc w przedszkolach dla młodych mam, które nie maja 
wykształcenia średniego z chciałyby podnieść swoje kwalifikacje? Radna wskazała, że takie 
rozwiązanie dałoby szersze możliwości zarówno gminie jak i województwu przy podziale 
obowiązków obopólną korzyścią. Dyrektor Departamentu Gospodarki Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego Pan Artur Kowalik wyjaśnił, że takie 
rozwiązania są rozważane, szczegółowe warunki realizacji będą określone w regulaminach 
konkretnych projektów. Marszałek uzupełnił, że regulaminy pisane są na podstawie 
wniosków komitetu sterującego, kiedy takie potrzeby będą zgłaszane przez zainteresowane 
środowiska. 
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Radny Andrzej Osipowicz zapytał o projekty cyfryzacji usług publicznych w zakresie 
wykonania obowiązku od 2024 roku cyfrowego obiegu dokumentów między urzędami. 
Dyrektor Kowalik wyjaśnił, że tego rodzaju programy będą finansowane z projektów 
krajowych na rozwój cyfrowy. Projekty o której mowa była wcześniej dotyczą jedynie 
nowych cyfrowych rozwiązań geodezyjnych. 

Radna Edyta Mielnik zapytała o to jakie będą możliwości korzystania przez gminę z 
dotacji a nie pożyczki, czy jest jakiś limit tych dotacji? Czy jeśli gmina spełni postawione 
warunki w projekcie to będzie mogła się ubiegać każdorazowo o dotację a nie pożyczkę? 
Pan Wicemarszałek Grzegorz Macko sprecyzował, iż nie jest tak, aby do określonej gminy 
były przypisane jakieś określone kwoty. Jeżeli Gmina Niemcza będzie miała możliwości, aby 
zabezpieczyć w budżecie stosowne kwoty na wkłady własne w kolejnych projektach, a 
wcześniej będzie miała gotowe wymagane dokumenty tj. pozwolenia, to będzie mogła 
korzystać do woli, zatem nie ma żadnego ograniczenia w tym zakresie. Dyrektor Kowalik 
uzupełnił, że na całą kwotę 2 miliardów 316 milionów euro to w instrumentach finansowych 
czyli pożyczkach  mamy zabezpieczone 155 milionów euro, które będą dotyczyły tylko 
wsparcia przedsiębiorców i fundusze przeznaczone na ochronę środowiska i zwiększenie 
efektywności energetycznej, a gmina może korzystać w tym przypadku z dotacji. 

Radna Wiesława Ewa Kajrys zadała pytanie w zakresie pozyskania dotacji przez 
wspólnoty mieszkaniowe na termomodernizację budynku, czy budynki będą musiały mieć 
audyt energetyczny? Dyrektor Kowalik potwierdził, że beneficjenci będą musieli wykazać 
oszczędność energii w wysokości 30 %. 

Radni nie mieli więcej pytań. 
Pan Wicemarszałek podziękował za możliwość przedstawienia ważnych dla naszego 

regionu informacji podkreślił, że prawdopodobnie niestety jest to ostatnia tak hojna w 
najbliższym czasie dla Dolnego Śląska propozycja pozyskania funduszy europejskich. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 13:48 ogłosił przerwę. 
Przerwa w obradach trwała do godz. 13:53. 

 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr LIX/23. 
Protokół został przyjęty przez aklamację. 
 
5. Wręczenie podziękowań dla Sołtysów. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wręczył obecnym na sesji 
ustępującym Sołtysom podziękowania a Sołtysom obejmującym mandat w nowej kadencji 
złożył gratulacje. Życzenia składały również Wiceprzewodniczące Rady Miejskiej w 
Niemczy Radna Wiesława Kajrys i radna Edyta Mielnik. 
Sołtysi podczas swoich krótkich wystąpień podziękowali przede wszystkim mieszkańcom 
sołectw oraz przedstawicielom administracji samorządowej za pomoc, współpracę i uznanie. 
 
Od 1:04:55 do 1:09:10 czasu nagrania z sesji, nastąpiła dyskusja Burmistrza Jarosława 
Węgłowskiego z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Niemczy m. in. nad zasadnością 
wręczonych przez Przewodniczącego podziękowań i gratulacji dla Sołtysów. 
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Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza Jarosław Węgłowski podczas swojej wypowiedzi 
poinformował zebranych, że jeden z wybranych Sołtysów wyczytanych przez 
Przewodniczącego zrezygnował z powierzonej funkcji i odbędą się jeszcze wybory 
uzupełniające. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował m. in. o tym, że proponował Panu 
Burmistrzowi wspólne wystąpienie w tym punkcie porządku obrad, jednak Pan Burmistrz nie 
wyraził takiej woli. Przewodniczący poinformował, że był obecny na dwóch wyborczych 
zebraniach wiejskich. 
Głos w dyskusji zabrała Radna Wiesława Kajrys, nawiązując do informacji Pana Burmistrza 
stwierdziła, że Sołtysem Nowej wsi Niemczańskiej został Pan Robert Bielaszewski a to, że 
złożył rezygnację nie oznacza, że wybory się nie odbyły. Przewodniczący obrad w związku z 
wyczerpaniem tematu zamknął punkt 5 porządku obrad. 
 
6. Działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy ocena zasobów pomocy 
społecznej, w tym Klubu Seniora – sprawozdania roczne. 
Sprawozdania złożone przez Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy stanowią 
odpowiednio załącznik nr 2 oraz nr 3 do niniejszego protokołu. Dyrektor Agnieszka Musiała 
zreferowała najistotniejsze zagadnienia działalności ośrodka.  
Radna Edyta Marta Mielnik zapytała o ilość osób, które korzysta z usług OPS zmniejsza się 
czy zwiększa? Dyrektor poinformowała, że skala przybiera nieznaczny wzrost. Radna 
zapytała o funkcjonowanie lodówki społecznej, czy jacyś przedsiębiorcy zdeklarowali się 
pomóc w zaopatrzeniu tej lodówki? Dyrektor poinformowała, że nie ma wiedzy czy w 
projekcie biorą udział przedsiębiorcy, ale mieszkańcy bardzo często sami indywidualnie ją 
zapełniają. 
Burmistrz Jarosław Węgłowski zapytał Dyrektora OPS-u o to ile osób skorzystało z 
dofinansowania do zakupu węgla przy liczbie 1200 wniosków? Pani Agnieszka Musiała 
poinformowała, że 311 osób skorzystało. 

Radna Wiesława Ewa Kajrys stwierdziła, że różnica mogła być spowodowana tym, że 
węgiel był dostępny dopiero w tym roku kalendarzowym, natomiast ludzie musieli zaopatrzyć 
się w opał wcześniej i kupić ten droższy. 

Sekretarz Gminy Karolina Bieńko poinformowała, że węgiel był już dostępny pod 
koniec ubiegłego roku. dyrektor OPS-u potwierdziła, ze w grudniu była już pierwsza dostawa 
węgla dostępna po cenach referencyjnych.   
Radna Maria Krystyna Oleksiak zapytała o realizację podstawowych zadań pomocy i 
wsparcia dla mieszkańców w trudnej sytuacji. Osoba będąca w trudnej sytuacji zwróciła się 
do Radnej o wsparcie po tym jak wielokrotnie, przez dłuższy czas starała się porozmawiać z 
pracownikiem OPS-u w Niemczy i prosić o pomoc. Radna pomogła tej osobie osobiście 
poświęcając swój prywatny czas.  Radna Maria Krystyna Oleksiak poprosiła panią Dyrektor o 
bardziej empatyczne podejście do klientów, wyrażając przy tym swoje zrozumienie dla 
mnogości zadań, które powierzane są obecnie pracownikom Ośrodka. 

Radny Stanisław Tadeusz Pelc wyraził uwagę, że sezon grzewczy rozpoczyna się we 
wrześniu. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Agnieszka Musiała przedstawiła sprawozdanie 
z działalności Klubu Seniora.  
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Radna Edyta Mielnik zapytała o udział mieszkańców z terenów wiejskich w zajęciach 
organizowanych w ramach Klubu Senior Plus? Pani Dyrektor stwierdziła, że niestety nie ma 
takich osób. Radna Edyta Mielnik zapewniła, że podejmie działania w celu 
rozpowszechnienia informacji o możliwości udziału seniorów z terenów wiejskich w 
zajęciach organizowanych w ramach działalności klubu Senior Plus w Niemczy. 

Dyrektor Agnieszka Musiała podziękowała Panu Burmistrzowi za możliwość 
funkcjonowania Klubu Seniora Plus. Podziękowania Burmistrzowi oraz Dyrektorowi OPS-u 
złożyli uczestnicy zajęć Klubu Seniora Plus w Niemczy. 

 
Radny Stanisław Pelc opuścił o godz. 14:24 obrady sesji, powrócił na 14:38. 

  
Burmistrz Jarosław Węgłowski podziękował za podziękowania podkreślił również, że 

był to jeden z pierwszych projektów na które pozyskał środki zewnętrzne i jest mu bardzo 
miło, że ten pomysł spodobał się w naszej gminie. Pan Burmistrz zwrócił uwagę, że to od 
seniorów można nauczyć się załatwiania spraw, bo oni zawsze zaczynają najpierw od 
pomysłu potem rozmowy z nim. Pan Burmistrz obiecał wsparcie w każdym z możliwych do 
zrealizowania pomysłów. 
Wypowiedzi nie wszystkich zabierających w tym punkcie osób są słyszalne na nagraniu  
z sesji. 

 
7. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Radna Edyta Marta Mielnik zapytała o to ile organizacji funkcjonuje na terenie naszej 
gminy, ile z nich otrzymało wsparcie i na jakie działania? 

Odpowiedzi udzieliła Inspektor Natalia Gudz. Na terenie Gminy Niemcza funkcjonuje 
32 organizacje pozarządowe w tym koła gospodyń wiejskich i koła terenowe. Sześć 
organizacji otrzymało dotację w tym 3 kluby sportowe i 3 oddziały Ochotniczych Straży 
Pożarnych.  

Radna Edyta Mielnik zapytała czy koła gospodyń miały możliwość uczestnictwa w 
konkursach jako organizacje pożytku publicznego? Inspektor poinformowała, że w ubiegłym 
roku były ogłoszone dwa konkursy na działalność sportową i dla ochotniczych straży 
pożarnych. Sekretarz Gminy Karolina Bieńko, poinformowała, że w ubiegłym roku koła 
gospodyń wiejskich nie składały wniosków, konkurs był ogłoszony na upowszechnianie 
kultury, owszem być może jest to zgodne ze statutem koła ale nie do końca. Przewodniczący 
obrad w związku z wyczerpaniem tematu zamknął punkt 7 porządku obrad. 
 
8. Współpraca Miasta i Gminy Niemcza z miastami partnerskimi Letohrad, 
Gladengach, Monteux – sprawozdanie za 2022 rok. 

Sekretarz Gminy Karolina Bieńko przypomniała, że w ramach współpracy z miastami 
partnerskimi nadal kontynuowany jest projekt „Nimptsch nas łączy”, to nazwa wspólnego 
międzynarodowego projektu dwóch miast partnerskich – Letohradu w Czechach i Niemczy w 
Polsce. Gmina Niemcza w ramach tego projektu wyremontowała basztę miejska wraz z 
terenem przyległym a Czesi swój obiekt budowlany. Planowany termin zakończenia 
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powyższego projektu zaplanowano na październik 2023 roku. Należy zaznaczyć, że później 
będzie jeszcze 5-cio letni okres trwałości projektu. Drugim projektem wspólnym z 
Letohradem były „Dni miast partnerskich”, w którym Przewodniczący Rady Miejskiej brał 
udział. W nowej perspektywie 2021-2027 są możliwości pozyskania środków zewnętrznych 
na kolejne projekty z udziałem miast partnerskich Niemczy m. in. w zakresie współpracy 
transgranicznej. W ubiegłym roku Gminę Niemcza odwiedziła delegacja z Francji, która 
wsparła Pana Burmistrza w akcji pomocy dla uchodźców z Ukrainy. 

Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz w ramach omawianego punktu zapytał co 
Niemcza jako miasto, jako gmina robi  w ramach współpracy z miastami partnerskimi? To 
jakie działania podejmują stowarzyszenia takie jak „Partnerstwo Miast”, wiemy, że 
mieszkańcy się odwiedzają nawzajem w ramach działalności bieżącej stowarzyszeń 
mieszkańców. Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz zapytał co 
miasto w ramach współpracy zrobiło przez ostatni rok? 

Burmistrz Miasta i Gminy Niemcza Jarosław Węgłowski zabierając głos podkreślił m. 
in. znaczenie realizowanych wspólnie z partnerami czeskimi projektów, których efektem 
końcowym jest modernizacja baszty miejskiej wraz z przyległymi terenami i planowane 
otwarcie placu przy baszcie im. Rotmistrza Hrynkiewicza. Pan Burmistrz poinformował, że 
jest w kontakcie z nowo wybranym Prezesem Stowarzyszenia „Partnerstwo Miast” Panem 
Sitnikiem, cały czas następuje wymiana członków stowarzyszeń pomiędzy miastami 
partnerskimi, w tym roku został zaplanowany pobyt francuzów w Niemczy, gmina będzie 
wspierała pobyt Francuzów w naszej gminie poprzez użyczenie Autobusu. 

Skarbnik Gminy Marta Żłobicka - Wnuk zabierając głos w temacie współpracy z 
miastami partnerskimi poinformowała, że współpraca w latach ubiegłych wyglądała 
podobnie. Podkreśliła, że obecnie z uwagi na realizacje wspólnych projektów ma miejsce 
wiele spotkań nie tylko tradycyjnych ale również w systemie on-line. 

Radny Miłosz Marek Wrzesiński przekazał informację, że podczas ubiegłorocznego 
pobytu w Monteux, włodarz tego miasta kilkakrotnie prosił o pojawienie się jakiegoś 
urzędnika naszej gminy, który podpisałby dokumenty o współpracy. Radny wskazał, że był 
uczestnikiem pobytu we Francji jako mieszkaniec miasta Niemcza i członek stowarzyszenia a 
nie jako przedstawiciel urzędu, ze strony miasta partnerskiego. Radny wskazał, że współpraca 
powinna wyglądać inaczej, lepiej, za przykład podał organizację przez Powiat 
Dzierżoniowski pobytu dzieci i młodzieży z Letohradu na terenie naszej gminy, gdzie poprzez 
konkursy historyczne goście poznawali kulturę naszego regionu, potrawy i zwyczaje i w 
której nikt z urzędu nie wziął udziału. Radny podkreślił, że gdyby pojawił się jakiś urzędnik 
to współpraca miałaby inny wymiar. Owszem Radny powtórzył, że współpraca jest, z uwagi 
na realizowane wspólne projekty, ale zawsze jest co poprawić. 

Burmistrz Jarosław Węgłowski powiedział, że jeśli jakiekolwiek dokumenty dzięki 
uprzejmości Radnego zostałyby przywiezione do urzędu wraz z jakimkolwiek zaproszeniem, 
to zostałyby rozpatrzone. Niestety żadna informacja na temat jakichkolwiek dokumentów do 
Urzędu Miasta i Gminy Niemcza nie dotarły. Temat uczestnictwa w wydarzeniu 
organizowanym przez Powiat dzierżoniowski był wielokrotnie poruszany, a dla naszych 
mieszkańców ważniejszym było nasze gminne wydarzenie, które zaplanowane było w tej 
samej dacie z dużo wcześniejszym wyprzedzeniem. Pan Burmistrz przy okazji pobytu 
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Francuzów w Niemczy, zapyta czy sytuacja, związana z brakiem podpisu na dokumentach 
ważnych dla miast partnerskich, miała miejsce. 

Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zapytał ilu malarzy z Letohradu 
przyjechało do Gminy Niemcza w ramach realizacji projektu „Nimptsch nas łączy”, a ilu 
pojechało do Letohradu? 

Burmistrz Jarosław Węgłowski odpowiedział, że pojechały osoby zaproszone. W 
projekcie zaplanowanych było 85 osób z Letohradu, którym zorganizowano czas pobytu w 
naszej gminie, później taka sama liczba osób miała pojechać do Letohradu. Na zaproszeniu 
miasta partnerskiego, skierowanym do Burmistrza było jednak jedynie 35 osób, pojechały 
m.in. dzieci i młodzież ze Szkoły Podstawowej w Niemczy wraz z opiekunami. Pozostałe 
osoby, które brały udział w zdarzeniu to zaproszeni radni. Przewodniczący obrad ad vocem 
poinformował, że w Letohradzie nie było ani jednego malarza z Polski.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 14:51 ogłosił przerwę. 
Przerwa w obradach trwała do godz. 15:05. 

 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
a) o zmianie uchwały nr LVI/336/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie określenia zasad  
i trybu udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w 
ramach ograniczenia niskiej emisji na terenie Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 27/2023). 
Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała była omawiana podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. Przewodnicząca komisji Wiesława 
Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy, 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Pełniąca obowiązki Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 
Nieruchomościami i Działalności Gospodarczej Urzędu Miasta i Gminy w Niemczy Pani 
Katarzyna Janicka w imieniu Burmistrza wniosła o wprowadzenie do projektu autopoprawki. 
Pani Kierownik poinformowała, że z uwagi na stosowne rozstrzygnięcia prawne w zapisie § 1 
ust. 2 pkt 2 zaistniała konieczność uzupełnienia o obowiązek składania przez wnioskodawców 
informacji niezbędnej o ubieganie się o pomoc de minimis o prowadzeniu przez nich 
działalności gospodarczej oraz otrzymanej wcześniej pomocy publicznej. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie nad 
autopoprawką. 
Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza z dnia 27.04.2023 roku do 
projektu uchwały o zmianie uchwały nr LVI/336/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
określenia zasad i trybu udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów wymiany 
źródeł ciepła w ramach ograniczenia niskiej emisji na terenie Miasta i Gminy Niemcza 
(Projekt Nr 27/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Autopoprawka została wprowadzona do projektu uchwały nr 27/2023. 
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Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały z 
autopoprawką. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały nr LVI/336/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
określenia zasad i trybu udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie kosztów wymiany 
źródeł ciepła w ramach ograniczenia niskiej emisji na terenie Miasta i Gminy Niemcza 
(Projekt Nr 27/2023 z autopoprawką z dnia 27.04.2023 roku).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/366/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 
b) w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 
transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 28/2023). 
Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała była omawiana podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. Przewodnicząca komisji Wiesława 
Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy, 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 
28/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/367/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
c) o zmianie uchwały nr L/297/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie zasad udzielania i 
rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Niemcza na dofinansowanie budowy 
przydomowych oczyszczalni na terenie Miasta i Gminy Niemcza (Projekt Nr 29/2023). 
Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała była omawiana podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. Przewodnicząca komisji Wiesława 
Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy, 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały nr L/297/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Niemcza na 
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni na terenie Miasta i Gminy Niemcza 
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(Projekt Nr 29/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/368/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
d) w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. B. 
Chrobrego w Niemczy (Projekt Nr 30/2023). 
Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała była omawiana podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. Przewodnicząca komisji Wiesława 
Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy, 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 
rejonie ul. B. Chrobrego w Niemczy (Projekt Nr 30/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/369/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
e) o zmianie Uchwały Nr XX/116/08 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie przystąpienia do 
Stowarzyszenia "ŚLĘŻANIE - Lokalna Grupa Działania" w Sobótce (Projekt Nr 31/2023). 
Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała była omawiana podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. Przewodnicząca komisji Wiesława 
Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy, 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr XX/116/08 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia "ŚLĘŻANIE - Lokalna Grupa Działania" w Sobótce 
(Projekt Nr 31/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/370/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
f) o zmianie uchwały Nr LIV/323/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie opłaty targowej 
(Projekt Nr 32/2023). 
Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała była omawiana podczas wspólnego 
posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. Przewodnicząca komisji Wiesława 
Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji Rady Miejskiej w Niemczy, 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały Nr LIV/323/22 Rady Miejskiej w Niemczy w sprawie 
opłaty targowej (Projekt Nr 32/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/371/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
g) o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Niemcza na lata 2023-2036 (Projekt nr 33/2023). 
Skarbnik Gminy wyjaśniła treść autopoprawki polegającej przede wszystkim na zmianie 
planu wydatków oraz planu dochodów zarządzeniem Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza z 
dnia 27 kwietnia 2023 roku o kwotę 313.124,37 zł, z przeznaczeniem na zwrot części podatku 
akcyzowego wykorzystywanego na zakup paliwa do produkcji rolnej przez producentów 
rolnych województwa dolnośląskiego w 2023 roku.  
Radna Edyta Mielnik zapytała o odpowiedź na zapytanie dotyczące waloryzacji cen 
materiałów użytych w realizacji remontów ul. Królowej Jadwigi, Piastowskiej i Rynek, 
dotyczy to proponowanych zmian w budżecie i kwoty około 280 tyś. zł, temat był omawiany 
podczas posiedzenia połączonych komisji 25 kwietnia 2023 roku i radni poprosili o 
wyjaśnienie waloryzacji. Radna zauważyła, że przekazana w dniu dzisiejszym odpowiedź jest 
przedstawieniem możliwości prawnych, które umożliwiają zastosowanie waloryzacji, 
natomiast chciałaby usłyszeć podpowiedź na pytanie na jak jest analiza, jakie dokumenty 
zostały we wniosku wykonawcy przedstawione, aby zastosować waloryzacje cen towarów? 
Radna zapytała - może wykonawca przedstawił jakieś dokumenty, z których by wynikał 
wzrost cen, na podstawie których zmiany w planie wydatków budżetu gminy są konieczne do 
wprowadzenia? 
Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Leszek Lupa który podkreślił, że przekazana 
radnym informacja określa zobowiązanie gminy do przystąpienia do waloryzacji 
wynagrodzenia wykonawcy z uwagi na wzrost cen towarów i materiałów. Jeżeli chodzi o 
kolejne dokumenty to jest ona bardzo obszerna i cały czas podlega opracowaniu przez 
pracownika merytorycznego w tym zakresie. Dla zobrazowania tematu Zastępca Burmistrza 
wyjaśnił, że dnia 13 kwietnia 2023 roku wykonawca pismem liczącym blisko 15 stron, na 
podstawie przysługującego mu prawa złożył do Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza wniosek 
o waloryzacje wynagrodzenia wynikającego z umowy zawartej na remont dróg w 
obowiązującym roku. Wniosek wykonawcy opiewa na kwotę 285 tyś. zł netto. Natomiast 
Burmistrz wnioskował o kwotę 230 tyś zł netto, dlaczego? Wstępnie z ustaleń pracownika 
merytorycznego na podstawie wskaźnika produkcji budowlano-montażowej wynika, że 
należność wyniesie znacznie ponad 200 tyś zł netto. Obecnie trwa weryfikacja dokumentów 
oraz wyliczeń przedstawionych przez wykonawcę.  
Radna Edyta Mielnik powtórzyła postawione wcześniej pytanie, jakie dokumenty popierające 
waloryzacje złożył wykonawca? Czy są to faktury?, Czym to uzasadnia?, Ceny jakich 
materiałów wzrosły? Żebyśmy mogli podjąć właściwą decyzję?  

Zastępca Burmistrza podkreślił, że porównanie i przedstawienie różnicy kwot jest 
obecnie jeszcze elementem weryfikacji pracownika merytorycznego, który przebywa obecnie 
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na zwolnieniu lekarskim. Pracownik musi dokończyć swoją pracę i przedstawić pełną analizę. 
Kwoty wnioskowane w proponowanych zmianach w budżecie pochodzą m. in. z 
oszczędności na nie wykonanych wcześniej pracach bądź wykonanych w niepełnym zakresie. 
Zastępca powiedział również, że Gmina zobowiązana jest do wskazania wykonawcy 
odpowiedzi na jego wniosek, aby podjąć kolejne działania w tej sprawie należy zabezpieczyć 
stosowne środki w budżecie na ten cel.  
Radna Edyta Mielnik zauważyła, ze skoro zgodnie z zapewnieniem Zastępcy burmistrza 
wniosek wykonawcy jest nadal weryfikowany, to wniosek o zmianę w budżecie powinien 
zostać wycofani i przedstawiony Radzie dopiero po zakończeniu procesu weryfikacji wniosku 
wykonawcy, ze wskazaniem konkretnej kwoty, popartej dokumentacją.  
Zastępca Burmistrza zwrócił uwagę, że środki będą stanowiły zabezpieczenie w budżecie 
możliwości wypłaty waloryzacji wykonawcy, a są to kwoty bezsporne. Zastępca dodał 
również, że Burmistrz zapewnia, iż nie chce zapłacić wykonawcy więcej niż to będzie 
konieczne. Natomiast kwoty wynikają również z kosztorysów, a są to dokumenty techniczne 
które pozwalają zweryfikować różnicę o jaką wnosi wykonawca. Oczywiście Radni podejmą 
decyzję, ale jeśli taka nie zostanie podjęta teraz kiedy są jeszcze możliwości zabezpieczenia 
środków to później może pojawić się dylemat skąd tak naprawdę należne pieniądze wziąć.  
Radna Edyta Mielnik odczytała część informacji, którą radni otrzymali przed sesją w temacie. 
Od 2:36:04 do 2:37:15 czasu nagrania z sesji. 
Zastępca poinformował, że nie są to ceny jedynie kostki ale innych materiałów, po czym 
odczytał dalszą część informacji, w której mowa o konsekwencjach jakie gmina mogłaby 
ponieść odmawiając wykonawcy waloryzacji wynagrodzenia w tej sytuacji. Od 2:38:10 do 
2:38:33 czasu nagrania z sesji. 
Radna Edyta Mielnik zapytała ile wyroków zapadło niekorzystnych dla gmin w tym roku, w 
powyższym zakresie? Mecenas Tomasz Stefański poinformował, że nie ma takiej wiedzy. 
Po czym dodał, że trend dotyczący spraw prowadzonych w zakresie uwzględniania wniosków 
jest po stronie wykonawców. 
Radna Kamila Smęt powołując się na zapis w informacji zapytała czy wykonawca musi 
przedstawiać/wykazać w swoim wniosku konkretnych różnic w cenach wykorzystanych przez 
niego materiałów, ale może zastosować tzw. nakładkę inflacyjną? 
Mecenas Stefański wyjaśnił, że ustawodawca próbował ułatwić zainteresowanym w procesie 
realizacji zadań budowlanych waloryzację wynagrodzeń bez prowadzenia długotrwałych 
zwykle rozpraw sądowych. Ustawodawca wprowadził przepis z uwagi na czynniki 
zewnętrzne takie jak ceny towarów czy ich dostępność. Gmina winna uwzględnić wszystkie 
możliwe elementy rzutujące na wysokość waloryzacji wynagrodzenia wykonawcy m. in. 
zaistnienia ryzyka niewykonania inwestycji przez wykonawcę. Gmina może skorzystać z 
narzędzia jakie oferuje GUS czyli wskaźnika, o którym była mowa. 
Radna Wiesława Kajrys zapytała czy wobec powyższego do wniosku wykonawcy załączone 
są jakieś dokumenty świadczące o zwiększeniu cen materiałów, tylko po to aby zasadnym 
było zabezpieczenie takich środków w budżecie? 
Zastępca Burmistrza powtórzył, że do wniosku załączona została dokumentacja kosztorysów i 
wynikająca z nich różnica cen, która warunkuje zasadność roszczenia. Weryfikacja trwa. 
Radna Wiesława Kajrys wystąpiła z wnioskiem o usunięcie zapisu z projektu. Skarbnik 
gminy omówiła temat od strony planowania budżetu. Skarbnik Gminy wyjaśniła sprawę 
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podejmowania się przez gminę realizowania jakiejkolwiek inwestycji, kiedy w momencie 
planowania budżetu znana byłaby ostateczna kwota wykonania określonego zadania. Budżet 
w ciągu roku a nawet kilku lat jeśli zadania jest wieloletnie, wielokrotnie jest zmieniany. 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że zabezpieczone środki finansowe na niezakończone zadanie 
nie mogą być przeznaczone na nic innego a tym bardziej na inną inwestycję, która nie jest 
nawet obecnie na etapie planowania. Skarbnik Gminy przypomniała podając przykład 
budowy świetlicy w Wilkowie Wielkim, że aby rozpocząć inwestycję należy mieć w budżecie 
gminy plan. Plan, na który nie ma pewności, że w takiej wysokości zostanie podpisana 
umowa. Zastępca Burmistrza Leszek Lupa poinformował, że po zakończeniu weryfikacji 
dokumentacja w sprawie będzie dostępna w urzędzie do wglądu.  

Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zapytał mecenasa co zrobić, bo wpłynął 
wniosek radnej Wiesławy Kajrys o usunięcie zapisu o środkach na waloryzację z projektu 
budżetu? Mecenas poinformował, że jeśli radni chcą bezpośrednio zmieniać budżet to nie 
maja do tego prawa, ma je organ wykonawczy czyli Burmistrz, natomiast jeśli radni chcą 
wnieść poprawkę do projektu uchwały, to musi ona spełniać warunki formalne o których 
mowa w ustawie o finansach publicznych. Projekt poprawki musi zawierać takie zapisy aby 
budżet się równoważył. Zastępca Burmistrza Leszek Lupa przypomniał, że w tym samym 
projekcie zawarto zapisy dotyczące zabezpieczenia środków w wysokości 215 tyś. zł na 
realizację zadania budowy świetlicy wiejskiej w Wilkowie Wielkim. Skarbnik Gminy 
wyraziła zdanie, że nie jest za wprowadzaniem autopoprawki radnych do proponowanego 
projektu uchwały w zakresie kwot przeznaczonych na waloryzacje wynagrodzeń wykonawcy, 
ponieważ prace już trwają, wniosek został złożony i żeby moc dokończyć pracę, zatwierdzić 
cokolwiek nie unikniemy tej waloryzacji. Teraz jest to działanie na szkodę budżetu gminy. 
Przewodniczący odczytał różne ceny kostki proponowane w internecie. Zastępca Burmistrza 
podkreślił, że standardy jakie zostały przyjęte w kosztorysie zgodnie z warunkami dla 
inwestycji w Rynku, spełniają warunki techniczne materiałów. To nie jest zamysł 
wykonawcy, że kupi tańszą czy droższą. Przewodniczący Osipowicz zaproponował 
zorganizowanie spotkania z wykonawcą, który przedstawi argumenty za zmiana cen, pokaże 
dokumenty i przekona radnych, którzy w maju podejmą uchwałę.  

Radny Stanisław Pelc zaproponował, aby sprawę oddać do decyzji sądu, który jest 
niezawisły i może zdecydować o wysokości kwoty.  

Radna Maria Oleksiak poprosiła o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 
Radny Stanisław Pelc podtrzymał wniosek Radnej Marii Oleksiak. 

Przewodniczący obrad zaproponował przerwę w obradach w celu omówienia szczegółów 
projektu uchwały i proponowanych przez radnych zmian. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 16:59 ogłosił przerwę. Przerwa 
w obradach trwała do godz. 16:01. 
Po wznowieniu obrad Przewodniczący Andrzej Osipowicz poinformował, że uchwała była 
omawiana podczas wspólnego posiedzenia komisji w dniu 25 kwietnia 2023 roku. 
Przewodnicząca komisji Wiesława Kajrys, poinformowała że członkowie stałych komisji 
Rady Miejskiej w Niemczy, zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały. 
Burmistrz Jarosław Węgłowski odczytał imienne wyniki głosowania radnych podczas 
posiedzenia komisji dnia 25 kwietnia 2023 roku. Po czym poprosił radnych o rozwagę w 
podejmowaniu decyzji, aby dbali w swoich decyzjach o rozwój gminy, zmiany w budżecie są 
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przede wszystkim ważne dla mieszkańców. Radny Stanisław Pelc poinformował, że jego 
decyzje odzwierciedlają zdanie jego wyborców, z którymi się spotyka i których zdania 
wysłuchuje. 
Dyskusja na powyższy temat obyła się od 3:00:11 do 3:08:39 czasu nagrania z sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Osipowicz o godz. 16:10 ogłosił przerwę. Przerwa 
w obradach trwała do godz. 16:20. 
 
Po wznowieniu obrad Radna Kamila Smęt zabrała głos w sprawie proponowanych przez 
Burmistrza do budżetu gminy na 2023 rok zmian, że proponowana kwota 250 tyś. zł to jest 
minimum jakie powinno być przyjęte aby wykonać obowiązek gminy  wobec wykonawcy, to 
kwota jaką będzie musiała gmina wypłacić, w przeciwnym razie sprawa w przypadku nie 
spełnienia warunku waloryzacji może trafić do sądu. 
Radna Edyta Mielnik zabierając głos ad vocem zauważyła, że wykonawca to sąsiad Radnej 
Kamili Smęt, po czym zadała pytanie do swojej przedmówczyni o to czy lobbuje na jego 
rzecz?  
Radni nie mieli więcej pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie 
nad autopoprawką. 
Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza z dnia 27.04.2023 roku do 
projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Niemcza na lata 2023-2036 (Projekt nr 33/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Autopoprawka została wprowadzona do projektu uchwały nr 33/2023. 
 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Niemcza na lata 2023-2036 (Projekt nr 33/2023 z autopoprawką z dnia 27.04.2023 
roku).  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/372/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
h) w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 rok (Projekt Nr 
34/2023). 
Radni nie mieli więcej pytań. Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie 
nad autopoprawką. 
Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza z dnia 27.04.2023 roku do 
projektu uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 
rok (Projekt Nr 34/2023).  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Autopoprawka została wprowadzona do projektu uchwały nr 34/2023. 
 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2023 
rok (Projekt Nr 34/2023 z autopoprawką z dnia 27.04.2023 roku).  
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/373/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
i) w sprawie rozpatrzenia skargi na naruszenie w Polsce porządku prawnego poprzez 
działanie Bogumiły Mikulskiej – Płanety jako funkcjonariusza publicznego, Sołtysa 
Przerzeczyna-Zdroju (Projekt Nr 35/2023). 
Projekt uchwały zreferowała Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radna 
Alicja Borodajko. 
Przewodnicząca odczytała uzasadnienie do uchwały przygotowane na podstawie stanowiska 
komisji opracowanego podczas posiedzenia, które odbyło się dnia 11 kwietnia 2023 roku. 
Głos w sprawie zabrał Zastępca Burmistrza Leszek Lupa, który wyjaśnił, że 
dokument/decyzja o lokalizacji zjazdu ona nie jest tożsama z decyzja o wykonaniu. W takiej 
sprawie ważnych jest jeszcze szereg innych dokumentów, które są brane pod uwagę czy 
zadanie zostało wykonane zgodnie z prawem. Zastępca zabierając głos w sprawie uprzedził 
radnych, o możliwości odwołania się od uchwały w przypadku nieodpowiedniego 
rozpoznania sprawy, bo podobne przypadki miały już miejsce. 
Radna Paulina Dziedzic zapytała burmistrza czy kubły, będące przedmiotem sporu pozostały 
w miejscu na którym stały, czy zostały przeniesione?  
Zastępca Burmistrza poinformował, że po oględzinach miała być wysłana do ZGPD7 prośba 
o przestawienie koszy.  
Radna Paulina Dziedzic wyraziła zdanie, że opinia komisji jest niesprawiedliwa, komisja 
powinna bardziej wnikliwie zbadać sprawę, porozmawiać z sołtysem, a nie od razu wyrażać 
opinię, że skarga jest zasadna. 
Radna Wiesława Kajrys przypomniała, że to nie radni złożyli skargę. 
Radna Paulina Dziedzic jako sołtys Sołectwa Gilów wyraziła zdanie, że zabrakło rozmowy na 
płaszczyźnie sołectwa z każdą ze stron.  
Radny Miłosz Wrzesiński zwrócił uwagę, że takiego rodzaju sprawy są trudne do 
rozstrzygnięcia, Rada Miejska nie jest sądem, wyraża opinię w danej sprawie i jest 
przekonany, że komisja dokonała właściwej oceny sprawy. 
Radna Edyta Mielnik powiedziała, że ani skarżąca ani Sołtys Przerzeczyna-Zdrój nie zwróciła 
się do niej o wsparcie w tej sprawie. Głos zabrała Pani Bogumiła Mikulska – Płaneta i 
oświadczyła, że nigdy nie działała i nie działa na szkodę mieszkańców sołectwa. Po 
otrzymaniu informacji o lokalizacji koszy, odwiedziła większość mieszkańców, którzy byli 



17 
 

obecni i zebrała ponad 70 podpisów popierających lokalizację. Pani Sołtys przyznała, że 
podczas rozmowy z jedną z mieszkanek podniosła temat podjazdu, ale nie było to w złej 
wierze. Sołtys wyraziła, że cała ta sytuacja miała wpływ na wyniki wyborów sołeckich i 
pewnie dlatego nie została ponownie wybrana. Podziękowała mieszkańcom, pracownikom 
urzędu i Panu Burmistrzowi za współpracę.  
Radna Wiesława Kajrys wyraziła swoje zdanie na temat zakresu skargi, wskazując, że w 
przypadku kiedy osoba publiczna nie znająca faktów, podważyłby zasadność wybudowania 
podjazdu do jej domu, również poczułaby się urażona.  
Głos w sprawie zabrał Zastępca Burmistrza Leszek Lupa, który wyraził swoje zdanie na temat 
w jaki sposób Radni niewłaściwie potraktowali Panią Sołtys, najpierw wręczając jej 
podziękowania a później głosować nad tym. 
Od 3:34:52 do 3:49:59 nagrania z sesji nastąpiła dynamiczna dyskusja na temat 
zasadności skargi. 
Przewodniczący odebrał głos Zastępcy Burmistrza. 
Radni nie mieli więcej pytań.  
O godz. 16:50 radny Miłosz Wrzesiński opuścił obrady sesji. 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził potwierdzenie obecności oraz kworum 
obrad. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 
Wyniki imienne: 
OBECNY (12) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Kamila Anna Smęt , Mieczysław Stanisław 
Szklarski , Paweł Zapotoczny  
NIEOBECNY (3) 
Mateusz Kossakowski , Stanisław Szachniewicz, Miłosz Marek Wrzesiński 
  
Przewodniczący udzielił głosu Burmistrzowi Jarosławowi Węgłowskiemu, który zwracając 
się do mieszkańców powiedział, że jesteśmy świadkami obłudy, sytuacji, która nie powinna 
mieć miejsca. Pan Burmistrz stwierdził, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jest 
kompletnie nie kompetentna a zwłaszcza Pani Przewodnicząca, która mówi nieprawdę. Był 
wniosek o jej odwołanie ale cała grupa ją utrzymała. Pani Przewodnicząca po raz kolejny 
dowiodła tego i pokazała, że podejmuje decyzje których nie sprawdziła, których nie do końca 
zrobiła, nie do końca porozmawiała, ale podejmują decyzję, którą trzeba uwzględnić. Pan 
Burmistrz zapytał Radną Edytę Mielnik dlaczego nie była obecna podczas tego posiedzenia 
komisji, skoro jest Radną z Przerzeczyna Zdroju? Natomiast kiedy tematem komisji była 
skarga na Burmistrza to Radna była na posiedzeniu komisji i skarga jest zasadna. Pan 
Burmistrz wyraził swoje niezrozumienie dla postępowania Radnych w przytoczonych 
sytuacjach. Po czym powtórzył pytanie, dlaczego nie występują w obronie mieszkańców, od 
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których otrzymali mandat zaufania? Pan Burmistrz podsumował swoją wypowiedź wyrażając 
życzenie aby mieszkańcy właściwie ocenili podczas najbliższych wyborów. 
Radna Edyta Mielnik poinformowała, że była obecna na posiedzeniach komisji w omawianej 
sprawie. Po czym dodała, że oczekuje od Pana Burmistrza przeprosin, ponieważ mówi 
nieprawdę. Radna podkreśliła, że zawsze występuje w imieniu mieszkańców i dlatego wzięła 
udział w posiedzeniu przysłuchując się wypowiedziom wszystkich osób zabierających głos w 
tej sprawie. Pan Burmistrz ad vocem zapytał o zdanie Radnej Edyty Mielnik, gdzie 
kosze/gniazda według niej miałyby być postawione? Radna Edyta Mielnik odpowiadając 
wskazała, że Radni nie są decydentami w zakresie gdzie mają zostać posadowione gniazda do 
segregacji. Pani Sołtys kontaktowała się z nią w wielu innych sprawach w tej kwestii nie. 
Radna Edyta Mielnik wyraziła zdanie, że należało podjąć ten temat na zebraniu wiejskim a 
nie iść w stronę skarg. Pani Sołtys powinna skontaktować się z Panem Burmistrzem i na 
zebraniu wiejskim przybliżyć sprawę mieszkańcom. 
Radna Paulina Dziedzic powiedziała, że w tej sprawie radni mogli porozmawiać z 
mieszkańcami, aby pomóc im i Pani Sołtys w rozwiązaniu tego tematu, a nie kierować skargę 
do Rady Miejskiej. Po czym dodała, że takie sytuacje rodzą jedynie konflikty i kolejne skargi, 
zaraz okaże się, że nie będzie wśród mieszkańców osób które będą chciały podjąć się funkcji 
Sołtysa. Wiadomo, że w każdej sprawie mieszkańcy mają różne zdanie, ale trzeba wysłuchać 
wszystkich. A skargę zawsze można wycofać. 
Radna Edyta Mielnik poprosiła Radną Paulinę Dziedzic, aby nie przerzucała 
odpowiedzialności na Radnych, za decyzje mieszkańców co do składania skarg. Skargę ma 
prawo złożyć każdy jeśli uzna, że z Sołtysem nie może się porozumieć. Radna zgodziła się ze 
swoją przedmówczynią, że sprawę powinno się załatwić na płaszczyźnie sołectwa. 
Radny Stanisław Pelc poprosił o nieobrażanie Przewodniczącej Komisji Skarg i Wniosków. 
Pan Jarosław Węgłowski wskazał, że wszystko co powiedział mówi na podstawie swoich 
doświadczeń i faktów dotyczących pracy komisji podczas rozpatrywania skargi na 
Burmistrza. 
Pani Mikulska-Płaneta poprosiła o udzielenie odpowiedzi na pytania: 
- czy rozmowa z członkami komisji mogła być nagrywana? 
- czy ona mogła być przesłuchiwana przez komisje w obecności innego zeznającego w 
sprawie? 
- czy członek Rady Sołeckiej i jednocześnie członek komisji może ją/Sołtysa przesłuchiwać? 
Przewodniczący obrad poprosił obecnego Mecenasa Stefańskiego o odpowiedź. 
Pan Mecenas potwierdził, że przepisy nie precyzują funkcjonowania stricte żadnej Komisji 
Rady Miejskiej. Trudno sytuację nazywać przesłuchaniem, komisja winna zebrać 
wyjaśnienia, komisja powinna zaprosić. To nie jest tak, że Pani miała obowiązek się stawić, 
czy może komisja Panią do czegoś zobowiązać. W sytuacji, gdzie nie ma jasnych regulacji, 
trudno jest dyskutować czy postępowanie komisji jest zasadne czy niezasadne, że w skład 
komisji wchodzi akurat konkretna osoba.  
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa powtórzył pytanie Burmistrza Jarosława Węgłowskiego do 
Radnej Edyty Mielnik, i poprosił o jej stanowisko gdzie powinny zostać posadowione 
pojemniki, żeby załagodzić konflikt. Zastępca był na wizji i nie widział tam zainteresowanych 
Radnych. 
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Radna Edyta Mielnik, nie była na wizji, ponieważ nie otrzymała żadnej informacji o tym, ze 
taka wizja ma się odbyć. Natomiast w sprawie pojemników zawnioskowałaby o zwołanie 
zebrania wiejskiego, żeby to mieszkańcy się wypowiedzieli i przedstawili możliwe 
lokalizacje, które są do przyjęcia i wówczas można byłoby podjąć decyzję. 
 
O godz. 17:10 radna Kamila Smęt opuściła obrady sesji. 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz zarządził ponowne potwierdzenie obecności oraz 
kworum obrad. 
Głosowano w sprawie: 
Sprawdzenie obecności.  
Wyniki głosowania 
OBECNY: 11, NIEOBECNY: 4 
Wyniki imienne: 
OBECNY (11) 
Alicja Maria Borodajko , Paulina Ewa Dziedzic , Michał Mirosław Kaczorowski , Wiesława 
Ewa Kajrys , Edyta Marta Mielnik , Maria Krystyna Oleksiak , Andrzej Piotr Osipowicz , 
Stanisław Tadeusz Pelc , Paweł Andrzej Rożek , Mieczysław Stanisław Szklarski , Paweł 
Zapotoczny  
NIEOBECNY (4) 
Mateusz Kossakowski , Kamila Anna Smęt , Stanisław Szachniewicz, Miłosz Marek 
Wrzesiński  
 
Radny Stanisław Pelc poprosił o zakończenie dyskusji w sprawie projektu uchwały Nr 
35/2023. Przewodniczący obrad zakończył dyskusję. Następnie zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na naruszenie w Polsce porządku prawnego 
poprzez działanie Bogumiły Mikulskiej – Płanety jako funkcjonariusza publicznego, Sołtysa 
Przerzeczyna-Zdroju (Projekt Nr 35/2023).  
Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Uchwała została podjęta i otrzymała numer LX/374/23 z dnia 28.04.2023 roku i stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 
10. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej Burmistrza i realizacji uchwał. 
Sprawozdania stanowią kolejno załączniki nr 14 oraz nr 15 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy zapytał o udział w dniu 19 kwietnia 2023 roku 
Burmistrza w Dolnośląskim Kongresie samorządowym we Wrocławiu. Burmistrz Jarosław 
Węgłowski powiedział, że były sto spotkania z kilkoma ministrami a temat dotyczył środków 
unijnych, tak jak omawiał ten temat dzisiaj Pan Wicemarszałek Grzegorz Macko. 
Przewodniczący zapytał również o udział Burmistrza w spotkaniu 19-20 kwietnia w Kudowie 
Zdrój. Pan Burmistrz poinformował, że podczas spotkania odbyło się losowanie drużyn 
sportowych w projekcie „Sudety Cup”, polegającym na wsparciu organizacji rozgrywek 
drużyn piłki nożnej klasy B, Finał odbędzie się na stadionie narodowym w Warszawie. 
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Burmistrz Jarosław Węgłowski opowiedział o swoim udziale w spotkaniu wielkanocnym z 
seniorami w Gilowie, podziękował za zaangażowanie koła gospodyń wiejskich za pozyskane 
środki z projektu BIEDRONKA i zorganizowanie dla swoich lokalnych seniorów. Pan 
Burmistrz zadeklarował swoją pomoc w każdej inicjatywie na trenie sołectwa, wyraził słowa 
podziękowania i życzył dalszych owocnych spotkań. 
Radni nie mieli pytań. 
 
11. Interpelacje, zapytania i wnioski Radnych. 
Brak wniosków i interpelacji radnych. 
Radna Wiesława Kajrys złożyła wniosek o posprzątanie terenu ul. Królowej Jadwigi, 
ponieważ po remoncie drogi pozostały w tym miejscu liczne śmieci. 
Radny Michał Kaczorowski zapytał na jakim etapie jest operat uzdrowiskowy dla 
Miejscowości Przerzeczyn – Zdrój? 
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa poinformował, że ostatnie poprawki zostały wysłane do 
ministerstwa i obecnie oczekujemy na informacje, ponieważ był to rzeczywiście cykl 
korespondencji z ministerstwem i to trwa z uwagi na konsultacje z osobą, która przygotowuje 
ten operat. Pan Zastępca wyraził nadzieję, że być może uda się przyjąć opracowanie jeszcze 
w tym roku. 
Zastępca Burmistrza odpowiadając Radnej Kajrys zwrócił uwagę, że prace remontowe 
jeszcze trwają, i pojawił się problem z odpadami podrzucanymi przez mieszkańców, niestety 
mamy tutaj ograniczone możliwości, ponieważ o ile obsługa gniazd zajmuje się ZGPD7 o tyle 
nasza spółka PK obsługuje to. Teraz jest zatrudnionych kilka osób interwencyjnych m. in. po 
to, aby zadbać o należyty wygląd terenów poinwestycyjnych. Radna poinformowała, że 
rzeczywiście śmieci są licznie gromadzone w okolicach ul. Królowej Jadwigi. 
Burmistrz Jarosław Węgłowski zapytał czy Radna Wiesława Kajrys, na prośbę która kieruje 
do niej już od 3 lat, posprzątała piwnice, które należą do mienia gminy a są przez nią 
użytkowane. Nastąpiła dyskusja Burmistrza Węgłowskiego oraz Radnej Kajrys na temat 
zasadności posprzątania przedmiotowej piwnicy. 
Radna Maria Oleksiak zauważyła, że ostatnio dosyć często Przewodniczący obrad używa 
terminu policja sesyjna. Powiedziała, że dzisiaj wypadałoby go użyć w momencie kiedy 
nastąpiła sytuacja taka, w której Pani Radna Mielnik z ogromna dygresja zwróciła się do 
Radnej Kamili Smęt, jak również radny pan Pelc do Pana Burmistrza. Tym bardziej, że Radna 
Edyta Mielnik jest Przewodniczącą Komisji Statutowej i powinna ten statut bardzo dobrze 
znać, jak również Pan Przewodniczący. Pytają mnie radni co się stało z projektem uchwały 
dotyczącym zmiany składu komisji skarg, wniosków i petycji, radna zapytała 
przewodniczącego dlaczego  projekt uchwały nie został włączony do posiedzenia rady, a 
został załączony radnym? 
Przewodniczący rady poinformował, że na sesji wniosek Radnej Marii Oleksiak o 
przedłożenie pod głosowanie radnych został odrzucony, a że projekt był z błędami prawnymi 
nie został przedstawiony na komisji, później Radna miała go poprawić o sesji i złożyć przed 
sesją, niestety tak się nie stało. 
Radna Maria Oleksiak poinformowała, że projekt został przekazany do przeglądu prawnego 
po sesji. Pan Mecenas poinformował, że radni mogą procedować projekt uchwały bez 
względu na to czy jest opinia prawna czy opinia burmistrza, jeśli jest taka wola Rady, 
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rzeczywiście uwagi do projektu uchwały były, ale to nie zamykało drogi do jej procedowania, 
nawet jeśli były w niej błędy.  
Radna Wiesława Kajrys zapytała mecenasa o zasady wyboru przewodniczącego komisji, 
dotychczas członkowie komisji decydowali/wybierali przewodniczącego, a nie Rada? 
Mecenas Stefański potwierdził, że Statut Gminy Niemcza nie reguluje zasad wyboru 
Przewodniczącego komisji i nie ma innych przepisów w tym zakresie. Dotychczas skład i 
powierzenie funkcji Przewodniczącego następowało w drodze uchwały.  
Radny Stanisław Pelc zapytał kto może oceniać pracę komisji? Mecenas Stefański 
poinformował, że tutaj nie może być mowy o jakiejkolwiek ocenie pracy, komisja jest 
organem pomocniczym rady i nie ma jakiś mechanizmów kontrolnych oceniających. Każdy 
ma prawo do oceny indywidualnej, natomiast z pewnością nie są to kwestie formalne, nie ma 
jakiegoś trybu oceny pracy, kontroli nad działalnością komisji. 
Przewodniczący zakończył dyskusję. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Wiesława Ewa Kajrys  
- Michał Mirosław Kaczorowski  
- Maria Krystyna Oleksiak  
- Stanisław Tadeusz Pelc  
 
12. Wnioski i zapytania Sołtysów. 
Brak wniosków sołtysów. 
 
13. Sprawy różne. 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Radnej Edycie Mielnik, która odczytała pismo 
skierowane do Burmistrza Miasta i Gminy Niemcza. 
Pismo zostało odczytane od 4:37:45 do 4:42:32 czasu nagrania z sesji. 
Przewodniczący obrad Andrzej Osipowicz odczytał treść wiadomości z dnia 19 kwietnia 2023 
roku otrzymanej od mecenasa w sprawie oceny formalno-prawnej projektu uchwały 
wniesionego przez Radną Marię Oleksiak. Radna Maria Oleksiak podsumowała, że pomimo 
wskazanych uwag projekt winien być przez Radę procedowany. Przewodnicząca Komisji 
Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich potwierdziła, że przed posiedzeniem 
komisji rozmawiała z Radną Marią Oleksiak o projekcie i poinformowała ją, że w związku z 
uwagami mecenasa podjęła decyzję o nie włączaniu projektu uchwały do porządku obrad, 
jednocześnie wskazała, że po naniesieniu przez wnioskodawcę poprawek projekt będzie 
procedowany na sesji. 
Radna Edyta Mielnik zwróciła się do Radnej Marii Oleksiak, informując że projekt 
proponowanej przez nią uchwały może być w każdym momencie przez wnioskodawcę 
złożony pod obrady radnych. Radna Maria Oleksiak oświadczyła, że wówczas był 
odpowiedni moment a wskazując swoje nazwisko wzięła pod uwagę fakt, iż pracowała w 
składzie tej komisji już wcześniej oraz to, że kilkakrotnie słyszała od innych radnych wyrazy 
poparcia. 
Radna Edyta Mielnik ad vocem powiedziała, że Radna Maria Oleksiak złożyła rezygnację z 
Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji po tym jak przy rozpatrywaniu skargi p. 
Jana Cielebana, którego jest teściową, nie wyłączyła się z pracy komisji. Radni/członkowie 
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komisji wtedy zadecydowali, że Radna Maria Oleksiak nie powinna być Przewodniczącą tej 
komisji, skoro Radna nie wykluczyła się w związku z takim powiązaniem rodzinnym przy 
rozpatrywaniu skargi.  
Radna Maria Oleksiak przypomniała, że podczas posiedzenia na którym rozpatrywana była 
skarga p. Jana Cielebana komisja została poinformowana, że jestem bliska rodziną i jeśli ma 
jakiekolwiek wątpliwości to ja wycofam się z prowadzenia tej sprawy, wówczas członkowie 
komisji nie wnieśli zastrzeżeń. Radna Maria Oleksiak zwracając się do Radnej Edyty Mielnik 
zapytała co swoimi wypowiedziami Radna Edyta Mielnik zamierza podnieść? 
Przewodniczący obrad skierował pytanie do Mecenasa Stefańskiego czy Radna Maria 
Oleksiak mogła brać udział w posiedzeniu komisji rozpatrującej skargę osoby, która byłą jej 
bliską rodziną? Mecenas Stefański poinformował, że obowiązujące przepisy ustawy o 
samorządzie gminnym prawa tego nie regulują. 
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa podczas swojej wielowątkowej wypowiedzi m. in. poprosił 
przewodniczącego obrad o przekazanie Burmistrzowi pisma, które odczytała Radna Edyta 
Mielnik, poprosił Radną o odniesienie się do kwestii posadowienia koszy w Przerzeczynie 
Zdroju, przypomniał również prawdopodobną sytuację kiedy to Radna Edyta Mielnik 
głosowała nad uchwałą w sprawie swojej skargi na Burmistrza. Zastępca Burmistrza przede 
wszystkim podziękował tym Radnym, którzy głosowali odpowiedzialnie nad podjęciem 
uchwał budżetowych.  
Radna Edyta Mielnik poinformowała, że jej przedsądowe wezwanie zostanie złożone w 
sekretariacie w godzinach pracy Urzędu Miasta, natomiast w sprawie koszy poprosiła o 
zorganizowanie zebrania wiejskiego, podczas którego mieszkańcy Przerzeczyna Zdroju będą 
mogli się na ten temat wypowiedzieć. 
Radny Stanisław Pelc oświadczył, że wstrzymał się od głosu nad uchwałami budżetowymi, w 
głosowaniu nad pozostałymi uchwałami był „tak”. 
Zastępca Burmistrza Leszek Lupa poprosił o odczytanie pisma, które wpłynęło do 
Przewodniczącego Rady Miejskiej 17 kwietnia 2023 roku, w którym Wojewoda Dolnośląski 
zwrócił się do Pana Andrzeja Osipowicza Przewodniczącego Rady Miejskiej w Niemczy 
odnoście uznania skargi na za zasadną. W piśmie wskazano, że podjęta przez Radę decyzja o 
uznaniu skargi za niezasadną, jest niewłaściwa. Wojewoda zasygnalizował m. in., aby Rada 
podczas kolejnych postępowań w sprawie skarg zwracała szczególną uwagę na przebieg 
postępowania wyjaśniającego i dowodowego. 
Przewodniczący obrad powołując się na wiadomość jaką otrzymał od Mecenasa Tomasza 
Stefańskiego poinformował, że nie musi odczytywać zawiadomienia Wojewody na sesji. 
Mecenas Stefański zabierając głos w sprawie zwrócił uwagę, że zdanie wyrażone było do 
niego w korespondencji roboczej w sprawach prowadzonych na bieżąco, niepodlegającej 
publikacji i poprosił radnych o kierowanie jakichkolwiek zapytań za pośrednictwem biura 
Rady Miejskiej. 
Radna Edyta Mielnik na prośbę Zastępcy Burmistrza Leszka Lupy odczytała pismo 
Wojewody Dolnośląskiego w sprawie nieprawidłowego rozpatrzenia przez Radę Miejską w 
Niemczy skargi p. J. R. na opieszałość Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy o 
umieszczenie w DPS p. Z. P. uznając ją za bezzasadną. Wojewoda Dolnośląski uznał tę 
skargę za zasadną. Pismo zostało odczytane od 5:00:12 do 5:13:12 czasu nagrania z sesji. 
Radna Edyta Mielnik stwierdziła, że tutaj brak pomocy prawnej dla komisji. 
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Zastępca Burmistrza Leszek Lupa zauważył, że radna Edyta Mielnik na ten temat ma zdanie a 
na temat lokalizacji koszy nie ma zadania, po czym kolejny raz poprosił aby odpowiedziała 
78 mieszkańcom, którzy opowiedzieli się w sprawie lokalizacji koszy jakie jest jej zdanie. 
Radna powtórzyła swoją wcześniejszą wypowiedź, o zwołaniu zebrania wiejskiego w tym 
zakresie. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Edyta Marta Mielnik  
- Wiesława Ewa Kajrys (Ad Vocem) 
- Stanisław Tadeusz Pelc  
 
14. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Niemczy Andrzej Osipowicz wobec wyczerpania 
porządku obrad o godz. 18:15 zamknął posiedzenie LX/23 sesji. 
 
Nagranie archiwalne z LX/23 sesji znajduje się pod adresem: 
https://onedrive.live.com/?authkey=%21AO4QR7MSPIpnDis&id=C7A7BC38ED7626DC%2
1264&cid=C7A7BC38ED7626DC 
Raport zbiorczy imiennego głosowania radnych podczas LX/23 sesji Rady Miejskiej w 
Niemczy z dnia 28 kwietnia 2023 roku stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący 
 Rady Miejskiej w Niemczy 

 (-) Andrzej Osipowicz  
 
 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Agnieszka Borowska

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


